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Begrooting 
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Verslag 
NA~IENS DE COmllSSIE (2), ülTGEBHACIIT DOOI\ llliN IIEEH GOLENVAUX. _.._,___ 

Naar aanleiding nm de bespreking der Bcgronling van hel .Ministerie van 
Financiën, heeft de Senaat niet alleen de uitgaven van deze bestuurlij ko begroo 
ting maar ook den aliemeenen ·financiéelen toestand nm België onderzocht. 

Dil schijnt op eerste zicht weinig logisch. 
De redenen die den Senaat aangezet hebben om gebrnik le maken van deze 

begrooting tot het onderzoeken van al wat de Staatsontvangsten en uitgaven 
betreft, van den toestand der munt, van de openbare s;l,uld, van de handels 
balans, kortom van de gchce1c financicelc politiek der Rcgeering, hoeven 
geen beloog. 

Het is gewoonlijk gedurende de laatste twee weken, soms zelfs gedurende de 
laatste week van December. dat de Begroeting van 's Lands Midclclcn, door de 
Kamer goedgekeurd, aan den Senaat overgemaakt wordt. Daar zij v{11î1· 

·I Januari ,·astgeslcld moet worden, bevindt zich de Senaat in de onmogelijkheid, 
op grondige wijze de gewichtige vraagstukken .le bespreken die er mede samen 
hangen. De Senaat moel dan een andere gelegenheid zoeken; zij schijnt die 
gcmnden le hebben in de bespreking der Begroeting van Financiën. 

De laatste twee verslagen, aangaande deze Begroeting aan den Senaat voorge 
legd, in 1!)2fi en 1927, zijn dus groolcndeels gewijd aan de studie van de 
belangrijke vraagstukken clic de Kamer besproken hecf'L tijdens het onderzoek 

(i) B~grooting door den Senaat overgemaakt, nr 4x1v. 
(2) ne Commissie, voorgezeten door deu beer Lemonnier, bestond uit : 

aj de leden van de Commisaia voor de Finuneiën.de Begroolingen en de llezuinigingen: 
tie heeren Boddaert, Bologne, Brnsaclmnus, Cartier, David, De Bruyne (.\ .) 
Dcbnnnc, Dejardin, de Liedekerke, de Wouters d'Oplinter, Golenvaux, Hoen, 
Janson, Kregllngcr, Lepage, .)fcrfot, Pussemier, Sap, Soudan, Van Acker, Wauwcr 
mans. 

b) Zes leden door de M<leelingcn benoemd : de heeren l.ihbrecht, Galopin, 
ne Hr11yn (P.), ile Kerehove d'l~xnrnl •.. , Yan Ilcllc, ,\mclot. 
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van de Begrooting van 's Lands Middelen, van de Begroeting van de Openbare 
Schuld ~n van de andere finaneieele Begroetingen die haar onderworpen 
werden. 

Uwe bijzondere Commissie heeft gevonden dat zij geen reden had om bij het 
einde van den zittijd eene bespreking te hervatten clic Vl'oege1· reeds plaats greep 
en dat zij er zich enkel toc moest beperken de zuiver administratieve begrooting 
te onderzoeken die zij gelast is u voor te leggen. · 

Zij stelt evenwel in het licht dat de Kamerleden, in het merkwaardig verslag 
Yan den Heer Van Overbergh en in de besprekingen in den Senaat, belangrijke 
gegevens zullen vinden tot beoordeeling van den ûnancieelen toestand van het 
land. 

Het begrootingsontwcrp beloopt fr. 265,172,791.50, omgeslagen als volgt: 
Gewone uitgaven : fr. tï3,604,364; 
Uitzonderlijke uitgaven : fr. 9 l ,Z.68,427 .tm. 
Op de begrooting van 1926, is hel in verhooging met 30,200.211-l francs voor 

de gewone en met fr. 49,229,382.50 rooi· de uitzonderlijke uitgaven, of, over 
't geheel, eene vermeerdering van fr. 79,-1-20,623.50. 

Deze aanzienlijke verhoogingen zijn hoofdzakelijk het gevolg van de wedde en 
salarisvcrhcogingen van hel personeel, ten gevolge van de bijzondere toewijzing 
van 20 t.h. voorzien door het Koninklijk besluit van 28 Februari 1027 en van de 
verhooging van hel veranderlijk gedeelte als gevolg van het stijgen van het index 
cijfer. 

Deze beschouwing van algerneenen aard vooropgesteld zijnde, kunnen wij ons 
tevreden stellen met de onderscheidene punten Le overzien, die rechtstreeks met 
deze begroeting in verband zijn, en die in de afdeelingen werden opgeworpen. 

,;, 
* * 

De aandacht van de Commissie is getrokken geworden op de bezwaren wegens 
het terugtrekken der plans en bescheiden van het kadaster, totnogtoe, berustende 
in elke gemeente en die men heeft gepoogd in eene enkele inrichting bijeen le 
brengen. 

De proefneming was niet gelukkig. Indien de samenbrenging van de kadastrale 
leggers in de kantoren van de verificateurs zeker voordeel kon opleveren, dan was 
dit toch niet het. ge,·al in fiskaal opzicht ; de bewaring Yan deze stukken, van 
hoofdzakelijk belang voor de vaststelling van het eigendoms- en het gebruiks 
recht bij de particulieren, heeft er, daarentegen, veel door geleden. 

Ook zijn zij tevreden dat men terugkeert tol het stelsel van de lokale versprei - 
ding, dat veel meer bevorderlijk is voor het meerendeel der burgers. 

De sedert den oorlog aangenomen toestand was, overigens, onsamenhangend 
genoeg : De voorlegging moest behouden worden in de sleden van meer dan 
2i5,000 inwoners. Voor de overige gemeenten, hadden de verificateurs de keus : 
zij konden cr de bescheiden bewaren ofwel dezelve in hun kantoor overbrengen. 

De ecnen maakten er gebruik van, de anderen niet, omdat zij den maatregel 
overbodig en zelfs nadeelig vonden. 

Het nazien Ler plaatse, in geval van mutaties, is zeer moeilijk wanneer de 
agent niet al de stukken in handen heeft, betreffende de gemeente waar het werk 
gedaan wordt. · 

Anderzijds vloeien voor het ecntralisatlepersonecl moeilijkheden voort uit de 
menigvuldige bezoeken en raadplegingen; men kan bovendien zeggen dat het 
publiek, tot verplaatsingen verplicht voor het inwinnen van de minste inlichtin- 
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gen, er ten zeerste onder lijdt niet meer in de gemeente te zijner beschikking te 
hebben, de kadastrale leggers en plans waarvan het inzien, gewoonlijk onder het 
toezicht van de gemeentesecretarissen. slechts tot geringe moeilijkheden aanlei 
ding geeft. 

Kortom, een minlsterieele omzendbrief heeft verboden voortaan de stukken 
buiten de gemeente te brengen. Men kan dus zeggen dat men weldra zal terug 
komen tot den toestand van vóór den oorlog en dat alleen nog de stukken waar 
van de bewaring in de gemeentehuizen moeilijk is wegens de nalatigheid van het 
plaatselijk bestuur, in de toezichts-en bestuurskantoren zullen verblijven. 

Ongelukkiglijk doet zich het geval soms voor dat deze kostbare stukken, die 
zoo noodzakelijk zijn voor de ordelijke regeling in zake van grondeigendom, erg 
beschadigd zijn ten gevolge van het gebrek aan zorg en bewaking. 

Sommige leden brachten kritiek uit betreffende het feit dal sommige veriûea 
teurs en landmeters van het kadaster de toelating hebben werken voor particu 
lieren te laten uitvoeren; waarvoor hun ambt hun een werkelijk voordeel 
geeft ten aanzien van de specialisten die geen deel uitmaken van het bestuurs 
personeel. 

Uit inlichtingen die wij ingewonnen hebben, blijkt dat zulks veel zeldzamer 
wordt, daar de ambtenaars, in het algemeen, hoe langer hoc meer werk hebben. 
Zij mogen in elk geval geen werk aanvaarden, buiten hun ambtelijke bezig 
heden, zonder machtiging van den Minister; deze wordt nochtans steeds toege 
staan, behalve zoo cr ernstige bezwaren zijn. 

De doeltreffendheid van deze inschikkelijkheid wordt op verschillende wijze 
beoordeeld. Het ware anderzijds gcwaagl te beweren dat die particuliere onder 
nemingen steeds zonder uitwerking blijven op de voornaamste bezigheid van den 
ambtenaar die natuurlijk van bestuurlijken aard moet zijn. 

Doch, anderzijds, kan die arbeid voor particulieren, in het belang van de 
betrokken private personen, niet beter verricht worden dan door de ambtenaren 
die over het volledig archief van het kadaster beschikken. De verdeelingen, 
afpalingen, enz., door· den ambtenaar, zijn werkelijk nuttig ten aanzien van een 
goede verificatie en een ordelijke behandeling van de openbare stukken. Oie 
particuliere arbeid kan dus bijdragen tot de goede regeling van den dienst. 

De Kamers van Notarissen weten hoezeer de plans, opzoekingen ~n aanwij 
zingen betreffende den grondeigendom, schadelijk zijn voor de in openbare 
stukken vermelde belangen, wanneer zij het werk zijn van een onbevoegd per• 
soon die zonder methode en zonder zorg arbeidt. 

Wij denken dat men die rechtmatige voordeelen wel nid moet over het hoofd 
zien, doch alleen dan toelaten wanneer men zeker is dat de openbare dienst er 
niet zal door lijden. . . 

Men weet dat een belangrijke verandering tot stand kwam wat de kadastrale 
vaststellingen betreft. Het opmaken van persoonlijke fiches voor <le eigenaars 
heeft het traditionecle 1·cgister vervangen. 

Dil stelsel biedt vnordeelen in fiskaal opzicht. Het is echter minder gunstig 
wat de kadastrale bewaring betreft van de menigvuldige inlichtingen die de eigen 
dommen aangaan, namelijk in zake van genealogie. 

Dil werk van hervorming wordt op dit oogenblik voortgezet en zal algemeen 
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worden. Het verslag van den Senaat leert ons dat het voltrokken is voor 4-23 ge 
meenten en in uitvoering in ö3 andere. Sommige bevoegde pe1·sonen bevestigen 
ons dat men met wat krachtdadigheid in een paar jaar het overige zou kunnen. 
doen. 

Men heeft cr ook over geklaagd dat. voor het vaststellen van het globale in 
komen. men cene groepeering doet van de perccelen, vooral onder de landelijke 
goederen. 

· Onder fiskaal opzicht, waai' de maatregelen werkelijke voordeelen aanbieden, is 
dit ook een· gelukkige_ maatregel, alhoewel slecht ónder opzicht van de nauwkeu 
rige handhaving van een wel vastgesteld kadaster. 

Voortaan, mogen wij zeggèn, zal het kadaster zeer weinig vertegenwoordigt 
zijn onder opzicht van de schatting der koopwaarde van de goederen. . 

Het. is liet natuurlijke gevolg van het feit dat men meer en meer voor het vast 
stellen van de belastingsregelen, de anrlere gegevens terzij laat die de vaststelling 
van de goederen, hun nauwgezette schatting en de geschiedenis van hunne over 
drachten verzekerden. 

Is dil goed ? Wij denken het niet. 

* 
* *' 

:Met het. doel personeel uit te sparen, hervormt het Département volledig en 
gelcidrlijk ons tolstelsel in de gereSèrvèer~e streek langs de grens. 

De-opheffing van de tweede bcwakingslinie van de Noordergrens heeft toege 
laten het getal ondergeschikte bedienden met ongeveer 2o0 Le verminderen. 

Eene herinrichting van den toldienst in de grensposten van eerste linie ligt 
zelfs thans ter studie, waardoor nieuwe inkrimpingen zullen mogelijk zijn. 
. Ziehier ccnigc andere cijfers getrokken uit de documenten die aan den Senaat 
werden voorgelegd. 

Het beroepspersoneel van het bestuur der douanen en accijnzen was 725 in 
192/ien in ·1925, 611,9 in H)26, 629 in 192i. 

Het hulppersoneel vermindert eveneens. Het telde 8,00ï bedienden in -1921-: 
8,323 in ·J!J2~; 8,-lü5 in ·1926. ln H)2i zullen cr slechts 7,1302 meer zijn. 

• • 

Het vraagstuk van de wedde der ontvangers van de belastingen <lal zoo dikwijls 
voor de Kamer werd gebraclit, werd weer eens opgeworpen door enkele leden. 
Wij herinneren er aan dat deze ambtenaars cr bitter over klagen dat het 

Koninklijk besluit van /~ Mei 1920 hun een onverdiend nadeel heeft berokkend 
door hun wedde naar de drie vierden en niet naar de gcbeelheld van hunne 
wedde van ·191/J, vast Le stellen. 

Men hoopt dat de Ministcl' deze ongelijkheid, gehandh:1afd heeft hij de wedde 
regeling van ·I December ·t 92/4, en bij deze van 31 Januari 1927, zal her 
stellen. Hij heeft overigens voor den Senaat de verklaring af gele gel dat de 
wedde dei· ontvangers eerlang- met aandacht zou onderzocht worden wanneer 
het vraagstuk van de vaststelling, op een dcfinitieven grondslag, van den toe 
stand dei· Staatsambtenaren, zou ondernomen worden.' 

Wij drukken den wensch uit dat de ontvangers voldoening zouden krijge.. 
vermits het, volgens den )Jinistcr van Financiën zelf, een netelig vraagstvk is 
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dat wij sedert vele jaren niet hebben kunnen regelen op eene bevredigende wijze, 
en het oogenblik is gekomen om dit definitief te doen. 

* 

Men heeft doen opmerken dat de aanvragen tot verdeeling van de omslagen 
der groncllaslen een zwaar werk oplegde aan- de ontvangers der belasti'rlgeil ; 
sommigen hebben integendeel beweerd dat het eene belangrijke bron van bijver 
diensten was voor deze bedienden. 

Het is waar dat deze werken een wezenlijken overlast meebrengen : de verplich 
ting voor fr. 0.50 eene verdeelirtg van vaak zeer ingewikkelde omslagen te doen 
is eene verzwaring van den reeds moeilijken dienst van een bediende van wien 
men aandacht, vlugheid en nauwgezetheid vergt. 

Vergeten wij niet dat de eigenàar, met een uittreksel te vragen van zijn 
ka<lastralen legger, al de noodige gegevens zal bezitten om die verdeeling van de 
omslagen zelf te bepalen, en dit zonder veel moeite. Hij zal aldus zijn ontvanger 
kunnen ter hulp komen met zelf hem de wijzigingen over te maken die de huur 
contracten voorschrijven voor het vaststellen van de grondlasten. 

* • • 
De Commissie heeft ten slotte hare aandacht gewijd aan het volgende feit 
~Jen heeft gesproken over de kwetsende ongelijkheden bij de vaststelling van 

de grondlasten. Zonder den grond van het vraagstuk aan te vatten, dat behoort 
bij 's Lands Middelen, moeten wij er op wijzen dat de methode van opsporing, 
opgelegd aan de ambtenaren belast met het vaststellen van de rollen, onvermijde 
lijk tot soms verrassende meeningsverschillen moeten leiden. 

Hoe kan men eene juiste overeenstemming brengen in de schattingen van 
grondwaarde van de gebouwen in de steden, wanneer men eenerzijds voor de 
verhuurde eigendommen de vaststelling van de belasringoplegt volgens de ver 
huring van -1 Januari van het loopende jaar, anderzijds voor de gebouwen door 
hunne eigenaars bewoond, volgens normale vergelijking? 

Deze voorschriften laten zoo zeer uiteenloopende verklaringen toe dat zij 
onvermijdelijk tot scherpe ongelijkheden moeten leiden. 

• 
• • 

Het onûverp van begrooting werd eenparig goedgekeurd in de Afdeelingen . 
van de Kamer; uwe Bijzondere Commissie heeft het eveneens eenparig aange 
nomen. 

Wij vragen u dus het goed te keuren zooals de Senaat het heeft aangenomen. 

De Verslaggeve1·, 

Fm1NAfü> GOLENVAUX. 

De Voorzitter, 
,) 

MAX HALLET. 
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Chambre des Représentants: 
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füa:oic.:v. 11u 13 J u11.1.Kr ·I !H7. 

Budget 
du Ministère des Finances pour l'exercice 1927 (1). 

RAPPORT 

FAIT, AU NOM DE LA COllMlSSJON (2), PAU M. GOLENVAUX. 

- 
~h:ssmu11s, 

Le Sénat a procédé, ù l'occasion du Budget du Ministère des Finances, à 
l'examen non seulement des dépenses de cc budget administratif mais aussi de la 
situation financière générale de la Belgi(1ue. 

Cela parait, ù prcrniin \'UC, peu logique. 
Les raisons qui ont imité l'autre assemblée à pror.te,· de la discussion de cc 

budget départemental porn· envisager tout cc qui concerne l'exposé des recettes 
cl des dépenses de l'Etat, la situation monétaire, la· dette publique, ln balance 
commerciale, en un mol toute la politique financière du Gouvernement, s'ex 
pliquent cependant d'cllos-mèmcs. 

C'est ¼{énéralemenl dans la dernière quinzaine, parfois mèrne dans la dernière 
semaine de décembre qnc Ic Budget des Voies cl \loscns volé par Ir. Chambre est 
cnvoyè it l'examen tin Sénat. Comme il doit ètre arrètè ayant Ic I" janvier, celle 
assemblée se trouve dans l'impossibilité de se liner à une discussion approfondie 
des grarcs problèmes qui s'~· raüaehcnt directement. Force lui est donc de cher 
cher une autre occasion de s'y consacrer; clic semble avoir choisi, pour cc faire, 
les délibérations accompagnant Ic rote du Budget du Ministère des Finances. 

Les deux derniers rapports présentés au Sénat pom· cc budget de 1!)2(l et de 
l!J2ï, sont donc, rlws leur JJIUs grande partie, consacrés à_ l'élude des importantes 

{1) Budget, transmis par Ic Sénat, 11° .p:,v. 
(2) La Commission, présidée par .\1. Hallet, était composée 

·1° des membres de la Commission Jes Finances, des Budgets cl des f.:coJlomics; · 
~J.\I. Boddaert, Bologne, Brussel mans, Car lier, David, De Bru y ne (A.), Debunne, 

Dejardin , ile Liedekerke, de Wouters d'Oplintcr, Goleuvuux, lloen, Janson, 
lircglingcr, l.epagc, ~lc.-lot, 1'11ssc1uicl', Sap, Soudan, Vau Ackere, Wauwermans; 

2• Je six merulnes 110111111ùs par les sc1;li1111s: ~DJ. Lih!Jrcchl,Galopi11,1Je Bruyn (11 ), 
de li.erf'.ho,,: dExacnh-, Van Bt,llt', Amt:lol. 
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questions llue la Chambre a examinées lors de la discussion du Budget des Voies 
el Moyens. du Budget de la Dette Publique cl des autres budgets financiers lui 
préalablement soumis. 

Votre Commission spéciale a considéré qu'elle n'avait - quant à elle-· aucun 
motif rle recommencer, en fin de session, une discussion déjà précédemment effec 
tuée el qu'il lui appartenait de s'en tenir exclusivement et strictement aux termes 
du budget de pure administration qu'elle a charge de vous présenter. 

Elle signale cependant que dans le remarquable rapport déposé par l'honorable 
M. Yan Overbergh et dans le débat qu'il souleva devant Ic Sénat. les membres 
de la Chambre trouveront des éléments d'un intérêt puissant, pour apprécie!' la 
situation financière du Pays. 

• • 

Le projet de budget s'élève :m montant de fr. 2m·;, 1 i2, i91,50, répartis comme 
suit : 
Dépenses ordinaires ; fr. 173,GOA-,36-i; 
Dépenses exceptionnelles : fr. 91,M8,42ï ,t;o. 
Il est en augmeruation sur le budget de Hl26 de fr. 30,200,241 pom les 

dépenses ordinaires el de fr. /~9.2:W,382.i'>0 pour les dépenses exceptionnelles; 
soit donc en tout en accroissement de fr. 79/d9,623,50. 

Ces majorations importantes résultent principalement du renforcement des 
traitements et salaires du personnel par suite de l'allocation spéciale de 20 p. c. 
prévue par l'Arrêté Hoyal du 28 février ·192i et de l'augmentation de la partie 
mobile conséquente ä l'aggravation de l'index. 

Apri:s cette considération 11' orclre général, nous nous contenterons de passer en 
revue les différents points, se rattachant directement à ce budget, soulevés au 
cours des travaux en sections. 

* 

L'attention de la Commission a été attirée sur les inconvénients que présentait 
le retrait des plans et des documents du cadastre, déposés jusqu'en ces derniers 
temps dans chaque commune, et dont on a tenté d'assurer la conccntmtion. 
L'essai fait à eé sujet a été malheureux. Si la centralisation des matrices 

cadastrales dans les bureaux des vérificateurs a pu présenter certains avantages, 
ce n'est évidemment qu'au point de vue fiscal ; la conservation de ces pièces 
capitales pour la constatation du droit de propriété et l'usage qu'en font les 
particuliers, en onl par contre beaucoup souffert. 

Aussi sommes-nous heureux d'apprendre que l'on revient au système de la 
dissémination locale bien plus profitable à l'ensemble des citoyens. 

La situation admise depuis la gue1Te était d'ailleurs assez incohérente : Le 
dépôt devait être maintenu dans les villes de phis de 25,000 habitants. Pour les 
autres communes, les vérificateurs avaient le choix ; ils pouvaient y conserver les 
documents ou bien les transférer dans leur bureau. 

De celte dernière faculté les uns usèrent ; d'autres s'abstinrent de le faire, 
considérant la mesure comme inutile el mèrne pernicieuse. 
En effet, Jes vérifications sur place, en cas de mulotions, sont très malai 

sées lorsque l'agent opérateur n'a pas sous la main l'ensemble des documents 
concernant la localité où s'effectue Je travail. 

D'autre part, les inconvénients résultant pour le personnel centralisant de se 
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voir encombrer de visites et de consultations multipliées sont très grands; on peut 
affirmer, au surplus, que le public, astreint à des déplaeements pour la moindre 
prise de renseignements, souffre beaucoup de ne plus trouver à sa disposition, 
dans sa commune même, les matrices et plans cadastraux dont la communication; 
géneralement surveillée par les secrétaires communaux, n'offre que peu de désa 
gréments. 

Bref, une circulaire ministérielle a retiré la faculté de transporter, désormais, 
les pièces hors de la localité. On peut donc affirmer que bientôt· on en reviendra 
à la situation d'avant-guerre et que ne resteront pins an siège des vériflcaüons 
ou directions que les documents dont le maintien dans Jes maisons communales 
est compromis par la négligence de l'administration locale. Le cas, malheureuse 
ment, se présente parfois que ces précieuses archives, si nécessaires an bon ordre 
de la propriété fonciëre, sont gravement détériorées par manque de soin et de 
surveillance. 

* •.• * 

Des membres ont critiqué Je fait <JUC certains vérificateurs et géomètres du 
cadastre soient autorisés à effectuer des travaux partieu_lie1·s pom; lesquels leurs 
fonctions leur donnent un avantage réel sm· les spécialistes ne faisant pas partie 
des cadres administratifs. 

Des renseignements pris p:u: nous, il résulte que cette pratique se fait de plus 
en plus rare, les fonctionnaires ayant en général une charge de travail de plus en 
plus considérable. Les agents ne peuvent, en tout cas, accepter la mission 
d'accomplir ces devoirs extra-officiels sans une autorisation ministérielle; celle-ci, 
cependant, sauf inconvénient grave, est traditionnellement accordée. 

L'efficacité de celte tolérance est diversement appréciée. D'une part, il est 
bien téméraire d'affirmer que ces offices privés sont toujours sans répercussion 
sur la production principale du fonctionnaire qui est évidemment duc à l'admi 
nistration. 

Mais, d'autre part, ces travaux ne peuvent, dans l'intérêt des particuliers, être 
opérés avec meilleure précision que celle apportée pat· des agents disposant des 
archives complètes du cadastre. Ces partages, bornages, etc., dressés par les 
fonctionnaires, ont, par répercussion, une utilité réelle pour assurer une bonne 
vérification et une parfaite mise à jour des documents publics. Jls sont donc, en 
même temps, profitables à la bonne marche du service. 

Les chambres de notaires savent combien les plans, recherches et indications 
sur le terrain, dressés sans compétence, sans méthode cl sans soins méticuleux 
sont gravement préjudiciables aux intérêts constatés dans les actes publics. 

Nous croyons qnc, s'il ne faut pas négliger ces avantages légitimes, il importe 
de ne permettre qu'il y soit fait droit qu'après s'être assuré avant tout <1uc le 
service public ne peut en souffrir. 

On n'ignore pas qu'une transformation importante s'est faite au point de vue 
des constatations cadastrales. L'établissement de fiches personnelles aux proprié-' 
Laires, a remplacé Ic registre traditionnel. 

Ce système a des avantages au point de vue fiscal, mais est défectueux quant à 
la conservation cadastrale ries renseignements multiples intéressant les propriétés, 
notamment en CC qui ('Ol1('('1'11e leur gé111\alogie. 
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Ce travail de transformation se poursuit en cc moment et se généralisera. 
Le rapport du Sénat rions renseigne qu'elle est parfaite pour !.1;23 communes et 
en voie d'exècutioii dans 53 autres. Certaines personnes compétentes nous 
affirment qu'avec un peu d'énergie on pourrait achever le travail restant à accom 
plir en Urie couple d'années. 

On s'est plaint aussi qne pour l'établissement du revenu global, on opère un 
groupement des parcelles surfont parmi les biens ruraux. 

C'est encore une mesure bonne au point de vue fiscal, où elle procure des avan 
tages évidents, mais mauvaise au point de vue de la parfaite conservation d'un 
cadastre bien établi. 
Désormais, nous pouvons l'envisage!' ainsi, le cadastre représentera bien peu 

de chose all point de vue de l'évaluation vénale des biens. 
C'est la conséquence évidente de ce fait ,rue l'on semble de plus en plus sacri 

fler à l'établissement d'une fiscalité de pins en plus rigoureuse.les autres éléments 
qui assuraient et Ja constatation des biens, lem· estimation détaillée et l'histoire 
de leurs transmissions .. 
Est-cc un bien? Nous ne Ic croyons pas. 

* 
* * 

Dans le hut de réaliser des économies de personnel, le Département transforme 
complètement et progressivement notre régime douanier dans le rayon réservé, 
le long de la frontière. . 
La suppression de la deuxième ligne de surveillance de la frontière du Nord a 

permis de réduire l'effcotif des agents subalternes de 250 unités environ. 
Une réorganisation du service de la douane dans les postes frontières de 

première ligne est même actuellement à l'étude, qui assurera de nouvelles 
réductions. 

Voici quelques chiffres puisés dans les documents produits devant le Sénat : 
Le personnel de carrière de l'administration des douanes cl accises était de 

725 en H)2,feL en 1925, de 6,i.9 en H>2G, de 629 en H>2i. 
Le personnel auxiliaire diminue également. li comprenait 890i agents en 

f924; 8B23 en 192.5; 81 fö en H)26. li sera en ·l 92ï de 7(l02 seulement. 

* 
* * 

La question du traitement des receveurs des contributions qui, si souvent, a été 
soulevée devant la Chambre, a de nouveau fait l'objet des préoccupations de eer 
Lains membres. 

Nous rappelons <p.1c ces fonctionnaires se plaignent amèrement que l'arrèté 
royal du/~ mai W20 leur a causé un préjudice immérité en ne fixant leur traite 
menl que d'après les trois quarts et non l'entièreté de celui dont ils bénéficiaient 

·en HJJA.. 
On souhaite que M. le ~linistrc puisse réparer celle anomalie maintenue lors 

de la péréquution réalisée par I'arrëté du 1"' décembre HJ21-, commepar celui du 
.31 janvier i92ï. li a, d'ailleurs, devant Ic Sénat, fait. la déclaration que le traite 
ment des receveurs Icrnit l'objet rl'un examen spécial dans l'~\Ludc actuellernent 
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imminente du problème de la fixation sm· une base définitive de la situation des 
fonctionnaires de l'Etat. 

Nous exprimons le vœu que satisfaction soit donnée aux receveurs, pùisqub; 
comme le disait justement l'honorable Ministre des Finances cc il y a là un de ces · 
problèmes irritänts que nótis ne sommes pas parverilisa rêgler d'une façôn tóÛtà 
fait satisfaisante depuis plusieurs années, et l'heure est venue de le régler défini 
tivement >>, 

On :i. fäit remarquer que les demandes de divisions de cotes foncières imposait 
un travail ardu aux receveurs des contributions ; certains ont àffirmé, par contre, 
qu'il y avait là une source importante de rémunérations supplémentaires pour ces 
agents. 

Il est exact que ces travaux constituent une sûrcharge réelle : · I'obligntion de 
fournir pour un taux de 0.50 centimés, une division . de cotes souvent très 
détaillée est une mauvaise façon d'encombrer le service déjà pénible d'un agent 
de qui l'on exige attention, rapidité et ponctualité. 

N'oublions pas que le propriétaire, en demandant un extrait de sa matrice 
cadastrale à la Conservation, possèdera tons les éléments nécessaires pour réaliser 
son désir de déterminer la division des cotes, et cela sans beaucoup d'embarras. 
li pourra ainsi venir en aide à son receveur en lui transmettant lui-même les 
modifications que les baux de location prescrivent pour l'établissement des 
impositions foncières. 

* •• * 

Une considération dernière a fixé l'attention de la Commission : 
On a parlé des inégalités choquantes dans l'établissement des contributions 

foncières. Sans entrer dans le fonds de la question qui est du ressort du Budget 
des Voies et Moyens, nous devons signaler que les méthodes d'investigation 
imposées aux fonctionnaires chargés d'établir les rôles doivent fatalement amener 
des divergences d'estimation parfois surprenantes. 

Comment faire coïncider parfaitement les appréciations de valeur foncière des 
immeubles bâtis dans les villes alors que l'on impose, d'une part, pour les pro 
priétés louées la fixation de l'imposition d'après la location au ter janvier de 
l'année en cours; d'autre part, pour les immeubles habités par leurs proprié- 
taires, \'après comparaison normale? _ 

Ces règles permettent des interprétations tellement divergentes qu'elles 
doivent fatalement amener des dissemblances et inégalités flagrantes. 

• • 

Le projet de budget a recueilli l'unanimité des voix dans les Sections de la 
Chambre; votre Commission spéciale l'a également unanimement approuvé. 

Nous vous convions donc ù le voter tel que le Sénat l'a adopté. 

Le llapporte-u1•, 

FÉRN.\ND GOLENVAUX. 
le Président, 

. ~hx HALLE'!'. 


